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Mannerheimin salonkivaunu

Mannerheimin salonkivaunu on esillä
Mikkelin rautatieasemalla
Kuva: Harri Heinonen

Mikkelin rautatieasemalla on vanha junavaunu.
Sitä kutsutaan Mannerheimin salonkivaunuksi.
Marsalkka Carl Gustaf Emil Mannerheim
matkusti sillä toisen maailmansodan aikana.

Vaunussa oli nukkumapaikat Mannerheimille
sekä hänen lähimmille työntekijöilleen.
Lisäksi vaunussa on keittiö, WC sekä
olohuonetta muistuttava tila.
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Kuvassa näkyy 
Mannerheimin junavaunun salonki.
Siellä on tyylikkäät huonekalut.
Kuva: Kimmo Iso-Tuisku, Aalto Oy



Salonki on tyylikäs huone, 
jossa ihmiset viettävät aikaa yhdessä.
Junan salonkivaunussa on olohuonetta muistuttava tila,
jossa matkustajat keskustelevat, ruokailevat tai
esimerkiksi katselevat maisemia ikkunasta.

Marsalkka Mannerheim oli armeijan ylipäällikkö
toisen maailman sodan aikana.
Hän matkusti usein rintamalle ja
tapasi tärkeitä vieraita.
Siksi Mannerheimin junassa piti olla paikka tapaamisille.

Mannerheim matkusti salonkivaunussa
yli 100 kertaa vuosina 1939–1945.
Hän matkusti vaunussa yhteensä yli 78 000 kilometriä.
Salonkivaunu kunnostettiin vuonna 1992.
Se näyttää samalta kuin toisen maailman sodan aikana.

Mikä on salonkivaunu?
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Mannerheim on kuvassa oikealla.
Hän kättelee Ruotsin prinssiä Gustaf Adolfia 
Mikkelin juna-asemalla.
Kuva on vuodelta 1942.
Kuva: SA-kuva.

Salonkivaunu on auki kerran vuodessa
Salonkivaunun osoite on 
Mannerheimintie 1
50100 Mikkeli.

Vaunu on avoin yleisölle kerran vuodessa.
Voit vierailla vaunussa ilmaiseksi 4.6. kello 10–17.
Silloin on Mannerheimin syntymäpäivä ja
armeijan lippujuhlan päivä.
Muina päivinä vaunu on suljettu.



Tule vierailulle!

Osoite

Mannerheimintie 1
50100 Mikkeli

Saavutettavuus

Kohde ei ole esteetön.
Opas- tai avustuskoira 
saa tulla mukaan näyttelyyn.

Aukioloajat

Museo on auki yleisölle kerran vuodessa.
Voit vierailla museossa ilmaiseksi 4.6. kello 10–17.
Museo on kiinni muina päivinä.

Kannen kuva: Harri Heinonen
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